

# الكلية التطبيقية دبلوم صيانة الحاسب



جامعة الجوف  
Jouf University



الكلية التطبيقية	الكلية
صيانة الحاسب	البرنامج
دبلوم متوسط	الدرجة العلمية
حضوري - انتظام	نوع الدراسة
اللغة العربية	لغة الدراسة
79 ساعة	عدد الساعات
سنتان ونصف	مدة الدراسة
<p>يهدف برنامج دبلوم صيانة الحاسب إلى تقديم تعليم عالي الجودة وخدمات دعم في مجال تكنولوجيا المعلومات، مع التركيز على تلبية احتياجات سوق العمل والتنمية المجتمعية. يشمل البرنامج منهجاً شاملاً يعزز فهم الطلاب للمفاهيم الأساسية في صيانة الحاسوب، مثل تحليل المشكلات الفنية، تركيب وإصلاح الأجهزة، واستخدام الأدوات والتقنيات ذات الصلة. كما يعمل على تنمية مهارات التفكير النقدي والعمل الجماعي والالتزام بالأخلاقيات المهنية. يوفر البرنامج فرصاً لتطوير المهارات التقنية والقيادية، مما يتيح للخريجين العمل في مجالات متنوعة تشمل الصيانة الفنية، الدعم الفني، وصيانة الشبكات.</p>	
<p>تأهيل كوادر متخصصة في مجال صيانة الحاسب تمتلك المعرفة والمهارات اللازمة لتلبية احتياجات سوق العمل، مع التركيز على الجودة والابتكار في تقديم خدمات تكنولوجيا المعلومات.</p>	
<p>• تزويد الطلاب بالمعرفة الأساسية في مجال صيانة الحاسب وتقنيات تكنولوجيا المعلومات. • تطوير مهارات الطلاب في تحليل المشكلات الفنية وتقديم الحلول المناسبة. • تعزيز قدرات الطلاب في تركيب وإصلاح مكونات الحاسب واستخدام الأدوات والتقنيات الحديثة. • تأهيل الطلاب للعمل بكفاءة في فرق تقنية وتقديم الدعم الفني للمستخدمين. • تشجيع الالتزام بالأخلاقيات المهنية وتطوير مهارات التفكير النقدي والابتكار لدى الطلاب.</p>	
<p>يستهدف البرنامج خريجي المرحلة الثانوية الراغبين في التخصص في مجال صيانة الحاسب، بالإضافة إلى الأفراد العاملين في مجالات تقنية المعلومات الذين يسعون لتطوير مهاراتهم في مجال الصيانة والدعم الفني.</p>	
<p>شركات تقنية المعلومات، المؤسسات الحكومية والخاصة التي تعتمد على أنظمة الحاسب، بالإضافة إلى رواد الأعمال وأصحاب المشاريع الصغيرة والمتوسطة في مجال التقنية.</p>	

# Applied College Diploma Computer Maintenance



جامعة الجوف  
Jouf University



College	Applied College
Program	Computer Maintenance
Degree	Intermediate Diploma
Study mode	On-campus - Full-time
Language of instruction	Arabic
Credit hours	79 hours
Duration of study	2 and a half years
Program description	<p>The Computer Maintenance Diploma program aims to provide high-quality education and support services in the field of information technology, focusing on meeting labor market demands and contributing to community development. The program offers a comprehensive curriculum that enhances students' understanding of fundamental computer maintenance concepts, including troubleshooting technical issues, assembling and repairing hardware, and utilizing relevant tools and technologies. It also fosters critical thinking, teamwork, and professional ethics. The program equips students with both technical and leadership skills, enabling graduates to work in various fields, including technical maintenance, IT support, and network maintenance.</p>
Program objective	<p>To prepare specialized professionals in computer maintenance with the necessary knowledge and skills to meet labor market demands, focusing on quality and innovation in delivering IT services.</p>
Program goals	<ul style="list-style-type: none"><li>• Provide students with fundamental knowledge in computer maintenance and IT technologies.</li><li>• Develop students' skills in troubleshooting technical issues and providing effective solutions.</li><li>• Enhance students' abilities in assembling and repairing computer components using modern tools and technologies.</li><li>• Prepare students to work efficiently in technical teams and provide IT support to users.</li><li>• Encourage adherence to professional ethics and develop critical thinking and innovation skills among students.</li></ul>
Target audience	<p>The program is designed for high school graduates interested in specializing in computer maintenance, as well as individuals working in the IT field who seek to enhance their skills in maintenance and technical support.</p>
Beneficiaries	<p>IT companies, government and private institutions that rely on computer systems, as well as entrepreneurs and owners of small and medium-sized technology businesses.</p>